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Ksiądz z osiedla otworzył 
klubokawiarnię 
\\\ PIASTÓW 

Popularność księdza z osiedla 
w mediach społecznościowych 
cały czas rośnie. Ostatnio 
rozpoczął jednak zupełnie 
nowe przedsięwzięcie. 
Otworzył klubokawiarnię  
w centrum Warszawy.  
Po co księdzu knajpa?

O tym, kim jest ksiądz z osiedla  
i dlaczego jest tak popularny, pi-

saliśmy całkiem niedawno. Z Rafałem 
Główczyńskim, księdzem z piastow-
skiej parafii rozmawialiśmy o jego nie-
tuzinkowej działalności, m.in. o tym, 

że sobotnie noce spędza pod mostem 
Świętokrzyskim. Ksiądz jednak nie 

przestaje nas zaskakiwać, bo niedawno 
otworzył klubokawiarnię.

W klubokawiarni bawią się całe rodziny
Czy w tej gminie 
pije się za dużo? 

Maria Kłosiewicz, zanim została wójtem, była sołtysem i dobrze zna problemy 
mieszkańców
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\\\ PODKOWA LEŚNA 

Rozpoczęła się przebudowa 
ulicy Błońskiej na odcinku  
od Myśliwskiej do Głównej,  
a także ulicy Głównej 
na odcinku od Błońskiej 
do Warszawskiej. Czas 
zakończenia inwestycji to 
styczeń przyszłego roku. 

U lica Błońska, która obecnie jest 
ulicą gruntową, dzięki tej inwe-

stycji zyska nawierzchnię bitumiczną, 
czyli asfaltową. Przy ulicy ma powstać 
również chodnik oraz zjazdy do pose-
sji, które zostaną wykonane z kostki 
betonowej. Ulica będzie także posiadać 
odpowiednie odwodnienie oparte na 

systemie  rozsączania wód opadowych 
i roztopowych do gruntu.

\\\   Z myślą  
o bezpieczeństwie 

Remont ulicy Głównej to przede 
wszystkim wymiana starej nawierzch-
ni asfaltowej na nową. Ta część inwesty-
cji obejmie nie tylko przebudowę pasa 
drogowego wraz z odwodnieniem (ro-
wy otwarte), ale także budową wynie-
sionego skrzyżowania z ulicą Błońską.

Powodem wyniesienia jest wy-
muszenie spowolnienia ruchu. Przy-
pomnijmy, że w Podkowie Leśnej 
obowiązuje od niedawna ogranicze-
nie prędkości do 30 km na godzinę, 

a skrzyżowania w mieście są uznane  
za równorzędne.

\\\   Wszystko przez  
ograniczony budżet

Jak poinformowano nas w Urzę-
dzie Miasta, budowa i remont Błońskiej 
i Głównej to kolejny etap realizacji 
planu modernizacji ulic w mieście. Po 
zakończeniu remontu Warszawskiej  
i Zachodniej czas na te ulice. 

Dlaczego zatem budowane i re-
montowane będą tylko ich dwa od-
cinki? Powodem są finanse. Kosz tej 
inwestycji, dzięki której miasto zyska 
niecałe 400 m nowych nawierzchni 
dróg wraz ze skrzyżowaniem, to ponad 
milion osiemset tysięcy złotych. Kiedy 
więc tylko uda się pozyskać dodatkowe 

fundusze budowa tych ulic będzie kon-
tynuowana na pozostałych odcinkach. 

\\\   Zamknięta droga  
nie przeszkodzi w ruchu

Wykonawca ma czas na zakończe-
nie robót budowlanych do listopada. 
Jednak przekazanie ulic w użytkowanie 
nastąpić ma w styczniu, do tego czasu 
zapewne potrwa uzyskanie niezbęd-
nych dokumentów. 

Na czas inwestycji na tych odcin-
kach obu dróg ruch będzie zamknięty. 
Jednak miasto nie przewiduje specjal-
nych utrudnień, gdyż są to ulice o ruchu 
lokalnym. 

Beata Pawłowicz

Remont 
za remontem
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\\\ MILANÓWEK 

Urząd Miasta rozpoczął 
konsultacje społeczne  
na temat targowiska 
miejskiego. Propozycje 
dotyczące jego rozwoju 
oraz nowego regulaminu 
można składać do 23 
sierpnia. Miasto wyznaczyło 
także daty spotkań 
otwartych dla milanowian 
oraz zapowiedziało, 
kiedy uruchomi punkty 
konsultacyjne.  

P oprzedni burmistrz miał projekt i 
środki. Dyskusje z kupcami trwa-

jące dwa lata zakończyły się niczym. 
Strony nie doszły do porozumienia, a 
miasto okazało się bezradne. Targ, jaki 
był, taki jest nadal. A jaki? Każdy widzi. 

Czy nowemu burmistrzowi uda się 
zmodernizować leżący w sercu miasta 
targ? To miejsce ważne także emocjo-
nalnie dla milanowian. Wielu z nich ro-
biło tu zakupy ze swoimi dziadkami. Ci 
pamiętają czasy, kiedy na targu rolnicy 
sprzedawali towar prosto z wozów. I 
jak mówi jeden z kupców: „Nawet wte-
dy był większy porządek niż teraz”.

\\\   Konsultacje społeczne
Po ogłoszeniu przez samorząd 

konsultacji społecznych dotyczących 
targu zapytaliśmy kupców, co myślą 
o inicjatywie burmistrza. – Gdyby tu 
był porządek – mówi pan Czesław, ku-
piec handlujący od ponad 40 lat – to 
zmieściłoby się tu więcej stoisk i by-
łoby więcej dochodu! Trzeba by więc 
wyznaczyć na placu miejsca, gdzie kto 
ma stać. Gdyby był porządek, wiadomo 
byłoby, ile każdy zapłaci i gdzie jest jego 
miejsce. Dziś różnie bywa. 

Zmiany więc zdaniem pana Czesła-
wa są konieczne, ale czy potrzebne są 
do tego aż konsultacje? Dyskusje? – Już 
poprzednio te rozmowy prowadzono! 
Lepiej by było, żeby władze Milanówka 
pojechały do Grodziska Mazowieckiego 
i podpatrzyły, jak się takie rzeczy orga-
nizuje – mówi pan Czesław. 

Sens skorzystania z doświadczeń 
sąsiednich gmin dostrzega także kolej-
na z osób handlujących w Milanówku: 

– W Brwinowie jest piękne targo-
wisko po modernizacji, w Żyrardowie, 
kiedy remontowano targ, kupcy cały 
czas mogli pracować na jego połowie. 
Potem te połowy zamieniono, a więc 

handel nie został przerwany! – mówi 
jedna z osób sprzedających własne 
produkty żywnościowe. – Ja tu przy-
jeżdżam z towarem tylko przez sen-
tyment, bo w Milanówku kończyłam 
technikum ogrodnicze. A to jak wygląda 
ten targ, odrzuca od tego miejsca! 

\\\   Nowe i po nowemu
Burmistrz planuje, aby targowisko 

stało się przestrzenią rozwoju nowych 
mikroprzedsiębiorstw w mieście. – 
Chcielibyśmy, żeby w najbliższych la-
tach pojawiły się tam nowe obiekty i 
stoiska z ofertą, która dobrze uzupełnia 
istniejącą. Targowisko musi być dobrze 
zarządzane z własną strategią rozwoju, 
nową ofertą wydarzeń i dni tematycz-
nych. Chcemy dążyć do tego, żeby coraz 
więcej osób odwiedzało targ, bo wtedy 
skorzystają z tego wszyscy – podkreśla 
burmistrz Artur Niedziński w oświad-
czeniu przygotowanym przez miasto.

\\\   Co się za tym kryje?  
Podczas spotkania zorganizowa-

nego przez miasto mówiono o wielu 
nowinkach i pomysłach, jak można by 
milanowski targ unowocześnić. 

– Moim zdaniem to się u nas nie 
przyjmie – mówi jedna z osób, która na 
tym spotkaniu była obecna, a na targu 
sprzedaje warzywa i owoce z własnego 
pola, podobnie jak to robili przedtem 
jej rodzice i dziadkowie. – Nikt nawet 
do końca nie zrozumiał, co to ma być, 
to hybrydowe targowisko? A o takim 
pomyśle na nasz targ tam wspominano! 
No a kolejna innowacja, czyli wspólne 
śniadania na targu, także wydają mi się 
pomysłem na siłę. No, ale trzeba być 
otwartym, zobaczyć, co z tego wynik-
nie! – uśmiecha się. 

– Wystarczyłoby ogrodzenie zmie-
nić i wyremontować budki i już byłoby 
lepiej – mówi inny sprzedawca. – Warto 
też wyznaczyć miejsca na samochody i 

śmietnik przenieść gdzie indziej. Czy 
potrzebny jest większy remont? Nie 
wiem. Martwi mnie to, czy po takiej 
inwestycji będziemy mogli tu wrócić? 
Czy może te nowoczesne pomysły spro-
wadzą się do wysokiego czynszu i ot-
warcia tu sieciówek? – zastanawia się.  

\\\   Nowa infrastruktura
Burmistrz Milanówka, Artur Nie-

dziński przyznaje, że infrastruktura 
targowiska wymaga unowocześnie-
nia, a zarządzanie reorganizacji. Kon-
sultacje to pierwszy krok na drodze do 
tych zmian. Burmistrz podkreśla, że 
chce czerpać z wiedzy i doświadczenia 
kupców i mieszkańców, aby stworzyć 
miejsce, które będzie dobrze zorgani-
zowane, estetyczne, nowoczesne. 

Miasto chce także powołać spo-
łeczną radę ds. targowiska miejskiego, 
w której znajdą się przedstawiciele 
kupców i mieszkańców. Z radą Urząd 
Miasta będzie konsultować decyzje i 
zmiany dotyczące targowiska.

\\\   Jak wyrazić opinię
Punkt konsultacyjny przed tar-

gowiskiem miejskim będzie czynny  
14 sierpnia (14.00 – 16.00). Tam miesz-
kańcy i kupcy będą mogli zgłosić swoje 
uwagi i wnioski dotyczące zmian. 

Miasto zapowiada także, że już  
2 września przedstawi wzory nowych 
umów dzierżawy gruntów pod pawi-
lony, a 9 września projekt regulaminu 
– po uwagach mieszkańców. Tego dnia 
mają być także podane nowe opłaty 
targowe i dzierżawy. A 23 września 
podczas sesji Rady Miasta zostanie za-
prezentowany projekt uchwały nowe-
go regulaminu targowiska. 

Wnioski dotyczące targowiska 
można składać na adres: konsultacje.
rgkim@milanowek.pl. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Targowisko miejskie ma się 
zmienić – ruszyły konsultacje
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Ksiądz z osiedla otworzył 
klubokawiarnię 

\\\  Jak to się stało, że ksiądz z Piasto-
wa otworzył knajpę w Warszawie?
To konsekwencja spędzania przeze 
mnie sobotnich nocy pod mostem 
Świętokrzyskim. Organizowałem tam 
imprezy od maja do października. W 
Wielki Piątek podszedł do mnie męż-
czyzna, który słyszał, że kiedyś opowia-
dałem o pomyśle otworzenia własnej 
knajpy. Powiedział, że jeżeli dalej o 
tym myślę, to on zaprasza do urzędu 
w Warszawie. Tak zrobiłem. Nagle 
okazało się, że samorząd się zgodził i 
mogę otworzyć klubokawiarnię. Wtedy 
zrobił się problem, bo o lokalu mówi-
łem częściowo żartem, a nagle miałem 
do ogarnięcia nowe przedsięwzięcie. 
To się wiązało z szeregiem wyzwań. 
Włącznie z finansowym, bo czynsz w 
tym miejscu był na poziomie kilku, a 
kaucja kilkunastu tysięcy. A ja miałem 
wówczas na koncie fundacji charyta-
tywnej, którą prowadzę, chyba 1200 zł.
\\\  Jak w takim razie to możliwe, że 
klubokawiarnia ruszyła?
To był taki moment, że powiedziałem: 
„Panie Boże, jak to się powiedzie, to bę-
dzie spełniało wszystkie kryteria Boże-
go dzieła, bo racjonalnie to nie powinno 
się udać. Nie mamy ani pieniędzy, ani 
ludzi, ani doświadczenia”. Napisałem w 
swoich mediach społecznościowych, że 
potrzebuję dużo modlitwy i wsparcia, 
bo to będzie ciężkie wyzwanie. Ale fak-
tycznie pojawiły się takie osoby, które 
zaczęły pomagać w różnych dziedzi-
nach i wszystko ruszyło. Tak naprawdę 
knajpa powstawała w tydzień. Biblijnie.
Pracy było bardzo dużo. To miejsce by-
ło nieużywane przez trzy lata. W czwar-
tek, trzy dni przed otwarciem, przyszła 
do mnie księgowa, która nam pomaga 
i mówi: „Proszę księdza, proszę podać 
informację do mediów, że to się nie 
uda”. Odpowiedziałem: „Spokojnie, ma-
my jeszcze czas”. Ale dzień później pra-
cownicy powiedzieli mi: „Nie ma opcji”. 
Powiedziałem: „To się pomódlmy”. Pią-
tek to naprawdę był taki dzień śmierci 
racjonalizmu. Rzeczywiście wyglądało 
wszystko marnie: deski były pood-
rywane, parkiet cały niedokończony, 
masa rzeczy w totalnej rozsypce. Ale 
w niedzielę, faktycznie biblijnie, Dzień 
Zmartwychwstania. Udało się wszystko 
skończyć i otworzyliśmy lokal.

\\\  Dlaczego właściwie ksiądz otwo-
rzył knajpę?
Wszystko zaczęło się od rozmów z ludź-
mi. Wiele osób mi mówiło na przykład, 
że z chęcią zabraliby dzieci na miasto, 
ale ich po prostu nie stać. Inni mówili: 
„Proszę księdza, my seniorzy byśmy 
poszli na jakąś imprezę, ale dla nas nic 
nie jest organizowane”. Stąd pomysł 
z knajpą. Codziennie działamy jako 
normalna klubokawiarnia, ale mamy 
dedykowane wieczory.
\\\  Na czym polegają?
Poniedziałek to dzień darmowych po-
siłków dla dzieci z niepełnosprawnoś-
ciami i ich rodziców. To również dzień 
eko. Każdy, kto pomoże w sprzątaniu 
brzegów Wisły, może liczyć na coś do-
brego!

Kiedyś podczas tańca, tu w Pia-
stowie, jedna z seniorek powiedziała 
mi: „Proszę księdza, więcej imprez, bo 
ja niedługo umrę”. Dlatego we wtorki 
mamy dzień potańcówek właśnie dla 
seniorów.

Z kolei środa… Spotykałem wielu 
ludzi, którzy przyjechali do Warszawy 
z innych miast i nikogo tu nie znają. 
W tak dużym mieście wiele osób ma 
problem z samotnością. Dlatego środa 
to dzień, kiedy dajemy szansę ludziom 
się poznać. 

Czwartek jest dniem otwartości, 
czyli okazją do rozmów o duchowości 
dla wszystkich, bez względu na poglądy, 
płeć, orientację. Dla wszystkich, którzy 
szukają Boga, ale czują, że nie odnajdują 
się w Kościele.

Piątek to dzień sceny zorganizowa-
ny z myślą o początkujących artystach, 
którzy nie mają możliwości się pokazać. 

W sobotę organizujemy imprezy 
na czysto. Z myślą głównie o młodych 
osobach, które na imprezach trochę za 
dużo stosują używek. Chcemy im poka-
zać, że bez alkoholu i narkotyków też da 
się dobrze bawić.

Niedziela natomiast to dzień ro-
dzinny, gdzie mamy darmowy poczę-
stunek i animacje dla najmłodszych. 
\\\  W kawiarni nie ma cen, wszystko 
działa na zasadzie „co łaska”. Jak to 
działa?

Ostatnio pracownica powiedziała 
mi, że przyszła rodzina sześcioosobo-
wa, wzięli lody, jakieś przekąski, napo-

je i zapłacili za wszystko 10 zł. A ja na 
to: „Super, po to jesteśmy”. Wieczorem 
przyszedł jakiś pan i zostawił dużą 
kwotę, która sprawiła, że spokojnie ten 
dzień się nam zbilansował. Ta forma, 
żeby nie było cen i każdy płaci, ile może, 
po prostu się sprawdza. Zatrudniam 
trzy osoby na umowę o pracę. Ponadto 
bazuję na wolontariacie w takie dni, 
kiedy jest więcej gości. Za wszystko pła-
cimy normalnie: czynsz i inne opłaty 
oraz koszty. Działamy z zaufaniem, że 
skoro Pan Bóg chciał, żeby to powsta-
ło, to jakoś nad tym będzie czuwał i 
wszystko finansowo uda się spiąć. Na 
razie naprawdę tak się dzieje.
\\\  Skąd nazwa dla knajpy „Cyrk mo-
tyli”?
„Cyrk motyli” to tytuł filmu na YouTu-
bie. Głównym bohaterem jest Will, któ-
ry urodził się bez nóg i rąk. To jest po-
stać autentyczna. Film pokazuje, jak ten 
bohater jest przez ludzi zapomniany, 
wyzywany i krzywdzony. Ale spotyka 
też dobrych ludzi, którzy wyciągają z 
niego to, co piękne. Ta osoba bez nóg i 
rąk, totalnie zapomniana, wykorzysty-
wana jako atrakcja, maskotka w cyrku, 
jako dziwoląg, staje się nagle akrobatą. 
Wszystko dzięki temu, że spotkała na 
swojej drodze dobrego człowieka, któ-
ry wyciągnął z niej to, co najlepsze. I 
nasza kawiarnia to takie miejsce, gdzie 
chcemy wydobywać piękno z ludzi i 
dawać im uśmiech, którego może w ich 
życiu jest mało.
\\\  Ma ksiądz dalsze plany?
Muszę przyznać, że już się nie ha-
muję. Myślimy teraz o takim miejscu 
całorocznym, bo ta klubokawiarnia 
jest typowo sezonowa. Chciałbym też 
rozszerzyć działanie w nowym lokalu. 
Wiele osób mówi mi: „Proszę księdza, 
my byśmy chcieli wziąć ślub, ale nas 
nie stać. Wesela kosztują”. Stąd taki po-
mysł, żeby w nowym miejscu była sala 
weselna, a młodzi płacą tyle, ile mogą. 
Podobnie słyszę od rodziców, że chcieli-
by zorganizować dla dzieci urodziny w 
restauracji, ale nie mogą. U nas mogliby 
to zrobić. 
\\\  To tylko pomysły, czy już ksiądz 
rozpoczął w tym kierunku jakieś 
działania?
Nastawienie jest takie, że do końca 
sierpnia kontynuujemy działanie nad 
Wisłą, ale chcemy pod koniec miesią-
ca znaleźć coś nowego. Prosiłem już 
znajomych, żeby zaczęli się za czymś 
rozglądać, tak żeby przed wrześniem 
przygotować nowe miejsce, a w paź-
dzierniku można było zacząć przyjmo-
wać gości. Skoro Pan Bóg pokazuje, że-
by się nie martwić i widać, że kawiarnia 
spełnia swoją funkcję, dając ludziom 
uśmiechy, to warto rozwijać przedsię-
wzięcie. Może w przyszłości uda się 
stworzyć taką sieciówkę?

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

\\\ PRUSZKÓW/REGUŁY 

Ruszył remont Alei 
Jerozolimskich od Reguł 
(gmina Michałowice) 
do skrzyżowania z ul. 
Partyzantów w Pruszkowie. 
Podczas prac kierowcy mogą 
spodziewać się utrudnień  
w ruchu drogowym.

P rzebudowę przechodzi trzyki-
lometrowy odcinek drogi woje-

wódzkiej nr 719. To jedna z tras łączą-
cych Pruszków z Warszawą.

 „W ramach remontu wymieniona 
i wzmocniona zostanie nawierzchnia 
jezdni, odnowione pobocza i rowy 

przydrożne. W miejscach, gdzie brako-
wało bezpiecznej drogi dla pieszych, 
wybudowany zostanie nowy chodnik. 
Zakres robót obejmie również popra-
wę odwodnienia, regulację studzienek 
oraz remont przepustów” – poinfor-
mował Mazowiecki Zarząd Dróg Woje-
wódzkich na swojej stronie. Całkowity 
koszt inwestycji to około 10 milionów 
złotych.

Podczas prac droga nie jest cał-
kowicie zamknięta, jednak została 
zwężona do jednego pasa ruchu w 

obu kierunkach, co może powodować 
utrudnienia dla kierowców. Remont 
powinien potrwać około 4 miesięcy. 

Maciek Gos

Utrudnienia na drodze 
do Warszawy

ŹR
ÓD

ŁO
: F

B:
 M

IA
ST

O 
PR

US
ZK

ÓW

dokończenie ze str. 1



4 NR 280 (7) 14 SIERPNIA 2024 AKTUALNOŚCI

OGŁOSZENIE BURMISTRZA GRODZISKA MAZOWIECKIEGO  
z dnia 14 sierpnia 2024 r.

o rozpoczęciu konsultacji społecznych projektu miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Książenice PGR  

przy ul. Jarzębinowej i ul. Koncertowej w gminie Grodzisk Mazowiecki  
oraz projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
dla części wsi Urszulin PGR przy ulicy Jabłoniowej w gminie Grodzisk 

Mazowiecki wraz z prognozami oddziaływania na środowisko 
Na podstawie art. 17 pkt 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130), art. 39 ust. 1, art. 54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 
2008 r. o udostępnianiu informacji  o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2024 r. poz. 1112), ogłaszam  
o rozpoczęciu konsultacji społecznych dotyczących projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części wsi Książenice PGR przy ul. Jarzębinowej i ul. Koncertowej w gminie 
Grodzisk Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania na środowisko sporządzonego na podstawie 
uchwały Nr 1130/2024 Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi 
Książenice PGR przy ul. Jarzębinowej i ul. Koncertowej w gminie Grodzisk Mazowiecki

oraz 
o rozpoczęciu konsultacji społecznych dotyczących projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części wsi Urszulin PGR przy ulicy Jabłoniowej w gminie Grodzisk Mazowiecki 
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko, sporządzonego na podstawie uchwały Nr 1131/2024 
Rady Miejskiej w Grodzisku Mazowieckim z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Urszulin PGR przy 
ulicy Jabłoniowej w gminie Grodzisk Mazowiecki.

Granice obszarów sporządzanych planów szczegółowo określają załączniki graficzne – rysunki 
planów. 
Konsultacje społeczne prowadzone będą w następujących formach:
• zbieranie uwag do projektu planu w terminie od 22 sierpnia 2024 r. do 20 września 2024 r.
•  geoankieta dostępna w terminie od 22 sierpnia 2024 r. do 20 września 2024 r. na portalu Voxly,  

pod adresem: https://www.voxly.pl/grodzisk-mazowiecki 
•  spotkanie otwarte, do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części  

wsi Książenice PGR przy ul. Jarzębinowej i ul. Koncertowej w gminie Grodzisk Mazowiecki 
odbędzie się 2 września 2024 r. o godzinie 16:30, w Grodzisku Mazowieckim, w Mediatece, przy 
ul. 3-go Maja 57,

•  spotkanie otwarte, do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 
wsi Urszulin PGR przy ulicy Jabłoniowej w gminie Grodzisk Mazowiecki odbędzie się 2 września 
2024 r. o godzinie 16:00, w Grodzisku Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go Maja 57. 

Projekty planów miejscowych wraz z prognozami oddziaływania na środowisko zostały 
udostępnione w siedzibie Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta 
Wydziału Planowania Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, 05-825 Grodzisk Mazowiecki, w godzinach 
pracy Urzędu Miejskiego oraz na stronie internetowej Urzędu Miasta Grodzisk Mazowiecki, w Biuletynie 
Informacji Publicznej w zakładce - Planowanie przestrzenne/Rok 2024/ Wyłożenia projektów MPZP  
i SUiKZP/.

Wyłożenie do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części wsi Książenice PGR przy ul. Jarzębinowej i ul. Koncertowej w gminie 
Grodzisk Mazowiecki – https://bip.grodzisk.pl/m,4842,wylozenia-projektow-mpzp-i-suikzp.html,

oraz 
Wyłożenie do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części wsi Urszulin PGR przy ulicy Jabłoniowej w gminie Grodzisk Mazowiecki  
– https://bip.grodzisk.pl/m,4842,wylozenia-projektow-mpzp-i-suikzp.html.

Uwagi do projektów planów miejscowych należy składać do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego:
•  na piśmie utrwalonym w postaci papierowej, w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku 

Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825 Grodzisk Mazowiecki, ul. T .Kościuszki 12 A, na formularzu  
w postaci papierowej,

•  na piśmie utrwalonym w postaci elektronicznej, za pomocą środków komunikacji elektronicznej  
w szczególności poczty elektronicznej na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą elektronicznej 
skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/
skrytka na formularzu w formie dokumentu elektronicznego lub przy pomocy platformy Voxly pod 
adresem: www.voxly.pl/grodzisk-mazowiecki.

Formularz pisma dotyczącego aktu planowania przestrzennego, na którym należy składać  
uwagi, dostępny jest na stronie internetowej – https://planowanieprzestrzenne.grodzisk.pl/poradnik-
interesanta/ lub w siedzibie Urzędu.

Uwagi powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby 
oraz adres poczty elektronicznej, o ile składający uwagę taki posiada, a także wskazanie, czy jest 
właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem. Można podać 
dodatkowe dane do kontaktu takie jak adres do korespondencji lub numer telefonu. Wskazane jest 
również podanie obszaru, którego uwaga dotyczy (np. numer działki ewidencyjnej, nazwę i numer 
obrębu ewidencyjnego, nazwę ulicy, nazwę miejscowości).

Równocześnie, zgodnie z art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko ,zwanej dalej „ustawą”, informuję o możliwości składania uwag i wniosków 
do prognozy oddziaływania na środowisko w nieprzekraczalnym terminie od 22 sierpnia 2024 r.  
do 20 września 2024 r. w formie pisemnej lub ustnie do protokołu w siedzibie Urzędu  
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, ul. T. Kościuszki 12A, 05-825 Grodzisk Mazowiecki albo 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za pomocą 
elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP lub  
/umgrodziskmaz/skrytka lub przy pomocy platformy Voxly pod adresem: www.voxly.pl/ 
grodzisk-mazowiecki, bez konieczności opatrywania ich kwalifikowanym podpisem elektronicznym.

Zgodnie z 39 ust. 1 pkt 5 „ustawy„ Organem właściwym do rozpatrzenia uwag i wniosków jest 
Burmistrz Grodziska Mazowieckiego.

Zgodnie z art. 41 „ustawy” wnioski i uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego
INFORMACJA: 
KLAUZULA INFORMACYJNA O PRZESTRZEGANIU DANYCH OSOBOWYCH 
1. Administratorem podanych we wniosku danych osobowych jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego z siedzibą  
ul. Kościuszki 12A – Urząd Miejski 05-825 Grodzisk Mazowiecki (dane kontaktowe: tel. (22) 755 55 34, 755 20 16,  
fax: (22) 755 53 27, e-mail: urzad@grodzisk.pl) i są one podawane w celu składania wniosków do miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego. 
2. Zgodnie z  art. 8a ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym: W związku 
z przetwarzaniem danych osobowych, uzyskanych w toku prowadzenia postępowania dotyczącego sporządzania aktu 
planowania przestrzennego, prawo, o którym mowa w art. 15 ust. 1 lit. g rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych 
i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie 
danych) (Dz. Urz. UE L 119 z 04.05.2016, str. 1, z późn. zm.), zwanego dalej „rozporządzeniem 2016/679”, przysługuje, jeżeli nie 
wpływa na ochronę praw i wolności osoby, od której dane te pozyskano.

Burmistrz Miasta Piastowa
informuje, że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Piastowie przy ul. 11 Listopada 8,  klatka A, I p.,  
na tablicy ogłoszeń w terminie 12.08.2024 r. – 02.09.2024 r. został wywieszony wykaz nieruchomości 
gruntowych stanowiących własność Gminy Miasta Piastów przeznaczonych do zbycia w formie 
przetargu nieograniczonego ustnego. Wykaz zamieszczony jest również na stronie internetowej  
www.piastow.pl oraz w BIP-ie.

\\\ JAKTORÓW 

Centrum miejscowości 
wyznacza z jednej strony 
urząd gminy, a z drugiej 
sklepy i punkty usługowe. 
Mieszkańcy? Mówią,  
że raczej są ze swojej gminy 
zadowoleni. Co to jednak 
znaczy: „raczej”? 

P rzed dwoma laty Jaktorów stał 
się głośny z powodu protestów 

organizowanych przez mieszkańców 
gminy przeciwko budowie Centralne-
go Portu Komunikacyjnego. Według 
ówczesnych planów gmina miała być 
dosłownie rozjechana szeregiem linii 
kolejowych zbudowanych na potrzeby 
lotniska, czyli tzw. szprychami. Zburzo-
nych miało być wiele domów, a życie 
w innych, które znalazłyby się blisko 
torów, mogłoby być bardzo uciążliwe, 
zwłaszcza gdy ktoś przywykł do ciszy. 
A przywykł, a nawet jej szukał, skoro tu 
się osiedlił. Dodajmy, że wielu miesz-
kańców przybyło tu z różnych miast, 
m.in. z Warszawy. 

\\\   Dziś nikt o CPK nie mówi 
Mieszkańcy najczęściej wspomina-

ją jednak o innym problemie: „Często 
u nas wyłączają prąd. Byle jaki wiatr 
powieje i już! Trzeba włączać agregat, 
jeśli ktoś ma prywatny, albo siedzieć 
i czekać!”. 

– My akurat mamy agregat – mówi 
Klaudia, mieszkanka Jaktorowa. – Włą-
czamy go nawet parę razy w tygodniu. 
Ostatnio pół dnia prądu nie było –do-
daje. 

– Nie było – potwierdza właściciel-
ka jednego ze sklepów – a ponieważ 
często nie ma, to nie możemy na waka-
cje wyjechać. Przecież mamy tu chłod-
nie! Trzeba być na miejscu, żeby wtedy 
włączyć agregat, jak prąd wyłączą. Nie, 
nie można tak nastawiać, żeby sam się 
wtedy włączał! – wyjaśnia. 

Pani Bożena, która prowadzi sklep 
przy głównej ulicy, jednak zaprzecza: 
„Nie mamy problemów ze światłem”. 
Pani Bożena w zasadzie w ogóle nie ma 
problemów, jest optymistką. Jak mówi, 
przeprowadziła się tu z Żyrardowa, bo 
nie odnalazła się w mieście. Pobudowa-
li się więc z mężem w Starych Budach, 

a w Jaktorowie otworzyli sklep. Ucie-
szyło ją od razu, że z domu do pracy 
ma teraz niedaleko i może dojeżdżać 
rowerem. Ekologicznie! 

\\\   Wszędzie daleko,  
ale pięknie

– „Mama, co ty zrobiłaś” – powie-
dział mój syn, kiedy kupiliśmy działkę 
w Starych Budach – wspomina pani 

Bożena. – „Przecież wszędzie będzie 
ci daleko: i do sklepu, i do przychodni, 
i do kościoła!”. Odpowiedziałam mu: 
„Mam przecież dzieci, to mnie raz w 
tygodniu, gdzie trzeba, zawiozą! A na 
razie nikt mnie nigdzie wozić nie musi!”. 
No a teraz syn mówi, że chcieliby tu za-
mieszkać, bo tu są ludzie mili, życzliwi, 
chętni do pomocy – uśmiecha się pani 
Bożena. 

\\\   Na głucho zamknięte 
Z kolei młodzi mieszkańcy narze-

kają, że po 17.00 wszystko zamyka się 
i nie ma gdzie iść. Nie ma kawiarni, nie 
ma klubu. Nic. Nuda. 

– Ludzie sobie nie mogą zajęcia 
znaleźć? – kręci głową pani Bożena. – 
Są tacy, którzy chcieliby, żeby wszystko 
było pod ich domem! No a tak się nie da. 
Mam przy domu trzy tunele z warzy-
wami! Mam co robić, doby mi brakuje!

\\\   Poczta, czyli gdzie  
jest listonosz

Na poczcie nie ma kolejki, to jest 
plus. Minusem jest powód, dla którego 
trafiłam na pocztę. Kilkoro mieszkań-

ców narzekało, że listy przychodzą 
spóźnione, że awiza nie docierają albo 
że poleconych ani paczek do domów się 
tu nie przywozi. 

Pani naczelnik poczty z dyrekcji w 
Żyrardowie Dorota Biernat przyznaje, 
że musiała przenieść jednego z czte-
rech jaktorowskich listonoszy na inny 
rejon, bo tam pracownik poszedł na 
długie zwolnienie lekarskie. Nic jednak 
nie jest jej wiadomo na ten temat, żeby 
w gminie mieszkańcy mieli problem z 
pocztą. Dodaje jednak: – Będzie nowy 
listonosz, teraz się przyucza. Za dwa 
tygodnie powinien już samodzielnie 
pracować – dodaje. 

\\\   Ulica Pomorska  
urywa się 

„Koniec terenu zabudowanego” 
– ten znak może zmylić. Dalej nie ma 
latarń i chodnika. Koniec też z dobrą 
nawierzchnią. Ale tu nie kończy się 
Jaktorów. Dalej jest jeszcze około 20 
domów i nadal ulica nazywa się Pomor-
ska, i należy do Jaktorowa. W tej części 
miejscowości nie ma prawie nic. 

Młoda kobieta, mieszkanka jed-
nego z nowych domów za znakiem 
„koniec terenu zabudowanego” skarży 
się na kurz i to, że wyjście z dzieckiem 
na spacer nie jest proste, kiedy można 
iść tylko jezdnią. No i gdzie iść? Placu 
zabaw tu nie ma. 

– Nie ma też tu u nas światłowodu 
– mówi 30-letni mieszkaniec Pomor-
skiej. – W Jaktorowie z internetem jest 
problem. Ale za to jest tu cicho i malow-
niczo – dodaje. – Dlatego się tu przepro-
wadziliśmy. Proszę popatrzeć – mówi. 

Dalej są tylko pola, lasy, no i stawy 
w Kraśniczej Woli, gdzie żyje wiele ga-
tunków ptaków. 

\\\   Luneta na drodze
Pan Piotr, który stoi za lunetą usta-

wioną na ulicy Pomorskiej, przyjechał 
tu z Piastowa, żeby oglądać bażanty. W 
lunecie można im się dobrze przyjrzeć, 
choć są daleko. Gołym okiem wyglądają 
jak punkty. 

Podobnie jest z Jaktorowem, kiedy 
się tylko przez niego przejeżdża, nie 
robi wrażenia. Ale gdy się człowiek tu 
zatrzyma i rozejrzy…

Tekst i zdjęcia Beata Pawłowicz

Jak się żyje w Jaktorowie?

W Jaktorowie jest cicho i malowniczo

Urząd gminy mieści się po tej lepszej stronie miasta niż wymagająca remontu 
ulica Pomorska
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\\\ BRWINÓW 

W gminie Brwinów rusza 
kolejna akcja bezpłatnych 
zabiegów dla psów. 
Właściciele czworonogów 
mogą liczyć na darmowe 
kastracje oraz sterylizacje  
dla swoich pupili.

K astracja i sterylizacja to najsku-
teczniejsze sposoby przeciwdzia-

łania problemowi bezdomnych psów, 

dlatego urząd gminy po raz kolejny 
wspiera mieszkańców w dbaniu o 
czworonogi.

\\\   Jak skorzystać  
z programu?

Mieszkańcy, którzy chcą skorzy-
stać z bezpłatnych zabiegów, powinni 
przedstawić w straży miejskiej kilka 
dokumentów. Potrzebny będzie wnio-
sek o skierowanie zwierzęcia posiada-
jącego właściciela na zabieg steryliza-
cji lub kastracji i chipowanie w dwóch 
egzemplarzach (wnioski dostępne są 
w straży miejskiej lub do pobrania na 
stronie urzędu gminy). Oprócz tego 
niezbędne będą: dokument potwier-
dzający zamieszkanie na terenie gminy, 

dowód osobisty, dokument potwier-
dzający prawo do zwierzęcia wraz z 
aktualnym szczepieniem przeciwko 
wściekliźnie, a także dowód opłaty za 
posiadanie zwierzęcia.

Pies, który ma przejść zabieg, mu-
si mieć skończony 6. miesiąc życia. 
Po zweryfikowaniu wszystkich doku-
mentów przez straż miejską właściciel 
może umówić się na wizytę ze swoim 
psem w Lecznicy Weterynaryjnej VET 
MED VET VITA w Brwinowie, przy 
ul. Grodziskiej 46 (Galeria Brwinów), 

gdzie są przeprowadzane wszystkie 
zabiegi.

\\\   Ważne zasady
„Jeżeli w trakcie wizyty kwalifiku-

jącej lekarz zaleci badania lub zabiegi 
dodatkowe, to gmina Brwinów nie po-
krywa ich kosztów” – zaznacza urząd 
miasta na swojej stronie internetowej.

Podczas każdego zabiegu zwierzę 
zostanie równocześnie zaczipowane. 
Na jedno gospodarstwo domowe przy-
sługuje tylko jeden darmowy zabieg 
dla zwierzęcia. Bezpłatne sterylizacje 
i kastracje będą przeprowadzane w 
gminie do czasu wyczerpania środków 
przeznaczonych na ten cel. 

Maciek Gos

Bezpłatna kastracja 
i sterylizacja psów 
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\\\ ŻABIA WOLA 

Pani wójt Maria Kłosiewicz 
przyznaje, że problemy  
z nadużywaniem alkoholu  
i przemocą w gminie są,  
ale nie aż na taką skalę, o jakiej 
czasem mówią mieszkańcy. 
Jednak już dwa miesiące 
temu nowa pani wójt i nowa 
rada gminy podjęły działania, 
które mają przeciwdziałać 
alkoholizmowi i przemocy. 

W artykule „Jak się żyje w Żabiej 
Woli” udzieliliśmy głosu miesz-

kańcom, którzy m.in. podnieśli prob-
lem nadużywania alkoholu i przemocy, 
jakie narastają w gminie. Pani wójt Ma-
ria Kłosiewicz przyznaje, że do tej pory 
komisja nie działała tak, jak jej zdaniem 
powinna. 

– Wkrótce po tym, jak objęłam 
urząd wójta i kiedy zaczęła prace no-
wa rada gminy, zwróciliśmy uwagę na 
to, że środki, jakimi dysponuje komisja 
do spraw rozwiązywania problemów 
alkoholowych, są nieadekwatnie wy-
dawane – mówi pani wójt. – Na przy-
kład finansowano z nich wyjazdy na 
basen albo wyjazdy klubu sportowego 
na zawody. Fajna sprawa, ale co to ma 
wspólnego z problemem nadużywania 
alkoholu? – stwierdza. 

Dodajmy, że środki, jakimi komi-
sja dysponuje, są znaczne, bo stanowią 
część wpływów z akcyzy ze sprzedaży 
alkoholu, stąd popularnie mówi się  
o nich „korkowe”. 

Z tych środków w Żabiej Woli 
była także finansowana terapia, ale 
nie dla osób uzależnionych od alko-
holu czy dla ich bliskich lub dla ofiar  
przemocy. 

– Terapia jest potrzebna i ważna 
dla osób w kryzysie – mówi pani wójt. – 
Ale nie powinna być finansowana z tych 
środków. Te środki powinny być prze-
znaczone na terapie dla osób współuza-
leżnionych, uzależnionych lub spraw-
ców przemocy. Czyli ma to być terapia 
celowa i co ważne, prowadzona przez 
specjalistów – mówi.

 „Korkowe” szło także na warsztaty, 
konferencje czy też wyjazdy, które były 
dla uczestników darmowe, ale też, jak 
się okazało, brało w nich udział mniej 
osób, niż mogło. – Znaczna część środ-
ków była także przejadana – stwierdza 
pani wójt. 

Obecnie rada gminy sprawdza, jak 
działa komisja i obecny pełnomocnik 
ds. rozwiązywania problemów alko-
holowych. 

\\\   Trzeba o tym mówić
Pani wójt przyznaje, że znalazła 

osobę kompetentną, którą skieruje do 
pracy w komisji. Ta osoba będzie też 
mogła wpłynąć na kierunek działania, 
a co więcej, na skład komisji, bo jak się 
okazało, dwie osoby, które teoretycznie 
w niej zasiadają, już od dawna nie pra-
cują w gminie. 

– Nie mogę wszystkiego na raz w 
ciągu roku zmienić – dodaje pani wójt. – 
Mogę jednak od razu wpłynąć na skład 
komisji i ukierunkować jej działania w 
inną stronę. Będę też dążyć do tego, aby 

te środki, jakimi dysponuje, były inaczej 
wykorzystane – stwierdza. 

– Poza tym na imprezach gminnych 
organizowanych przez gminę, Dom 
Kultury czy CUS alkohol nie będzie 
sprzedawany przez Ochotnicze Straże 
Pożarne – mówi Maria Kłosiewicz, któ-
ra zakaz wprowadziła także na wnio-
sek mieszkańców, którym nie podobało 
się, że tam, gdzie są dzieci i młodzież, 
strażacy ochotnicy nalewają piwo! 

\\\   Bez zakazu  
sprzedaży alkoholu

Zapytaliśmy, dlaczego nie ma w 
Żabiej Woli zakazu sprzedaży alkoholu 
po 23.00, który obowiązuje np. w Gro-
dzisku Mazowieckim i Milanówku. Taką 
możliwość daje ustawa, ale decyzja za-
leży od gminy. – Jestem za ewolucją, nie  
rewolucją – mówi pani wójt. – Chcę prze- 
prowadzić konsultacje społeczne, zapy-
tać o to mieszkańców, czy chcą wpro-
wadzania takiego zakazu – dodaje. 

– Na razie myślimy nad monitorin-
giem miejsc publicznych, bo po week-
endzie w takich miejscach, m.in. pomię-
dzy urzędem i sklepem pod Domem 
Kultury czy nawet na boisku można 
zebrać kontener tzw. „małpek”. 

\\\   CUS bardziej aktywny 
Gmina planuje także zmiany w 

kierunku działań CUS i certyfikacji „Sa-
morząd Przyjazny Rodzinom”. Do tej 
pory skupiał się on na kierowaniu pra-
cowników na kolejne szkolenia, które 
często dotyczyły tematów odległych 
od realnych problemów. Zdaniem pani 
wójt czas skupić się na szukaniu roz-
wiązań realnych problemów, jakie są 
w gminie. Bo przecież kolejny dyplom 
na ścianie z ukończenia szkolenia nie 
rozwiąże problemu z przemocą. 

Beata Pawłowicz

Czy w tej gminie pije się 
za dużo? Sprawdzamy

Pani wójt Maria 
Kłosiewicz przyznaje,  
że do tej pory komisja  

nie działała tak,  
jak jej zdaniem powinna

dokończenie 
ze str. 1
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POZIOMO: 1) disacharydy inaczej; 7) kraj 
z Mińskiem; 11) wszywka alkoholowa; 
14) ulubione drzewo koali; 15) leki do 
narkozy; 16) strzelec wyborowy; 17) prze- 
twórstwo odpadów, recykling; 19) od- 
twarzacz taśm wideo; 20) materiał 
zamiast skarpety; 22) święto patrona 
parafii; 24) rezydencja francuskich kró- 
lów; 29) porywacz Stasia i Nel u Sien- 
kiewicza; 30) panamski lub sueski;  
33) Edward, były prezydent Malty;  
34) mała Aleksandra; 35) studencki zwią- 
zek sportowy; 36) miasto Rybińsk kie- 
dyś; 37) lekkie odurzenie alkoholem;  
38) główny mięsień oddechowy; 40) rze- 
ka w Goleniowie; 41) mała Izabela;  
43) oznaka, symptom choroby; 44) naj- 
młodszy wiek wczesnej jury; 47) allanit, 
minerał; 48) indianie z westernów; 49) Cy- 
fer, polski żużlowiec; 51) lada w restau- 
racji; 53) pechowa cyfra; 56) był nim 
biblijny Kain; 58) jest nią kambuz; 
59) knują przeciwko komuś; 60) nad- 
kwaśność, zgaga; 61) żaba szponiasta 
inaczej; 63) osoba zajmująca się wiedzą 
tajemną; 64) dawny fryzjer i cyrulik.

PIONOWO: 1) pomieszczenie na drze- 
wo, drwalnia; 2) łupkowata lub modro- 
nosa, ptak; 3) waluta Pakistanu; 4) prze- 
ciwieństwo hossy; 5) symbol ceru;  
6) sygnał ostrzegający; 8) Henrik, autor 
„Dzikiej kaczki”; 9) dwugłowy pies, 
brat Cerbera; 10) “... mistrzów”, powieść 
Kurta Vonneguta; 12) zakład piorący 
chemicznie; 13) aga wśród żab; 18) jest 
nim Krzysztof Jackowski; 21) państwo 
z Alzacją i Lotaryngią; 22) stolica kraju 
morawsko-śląskiego; 23) kardynalski ko- 
lor; 25) przyrząd gimnastyczny ze sprę- 
żynami; 26) dolne to żuchwy; 27) ko- 
lorowa osłona na świece; 28) nazywana 
głuchą pokrzywą; 30) jubilerska jed- 
nostka masy; 31) pobierana przez ucznia; 
32) łunochod na księżycu; 39) pracujące 
pszczoły; 42) kąpiel fotograficzna ina- 
czej; 45) płaski kaktus; 46) ubojnia;  
50) inaczej wiatrował; 52) Robert z Ka- 
baretu Moralnego Niepokoju; 54) tropy 
zwierzyny; 55) remontowa lub sportowa; 
56) żółty owoc; 57) imię matki Chopina; 
62) pierwiastek tul.

Litery 
z pól ponumerowanych 
od 1 do 32 
utworzą rozwiązanie

\\\ PODKOWA LEŚNA 

Dwa lata temu 500-lecie 
obchodził Grodzisk 
Mazowiecki. W przyszłym 
roku, a dokładnie 9 kwietnia 
2025 roku Miasto Ogród 
Podkowa Leśna świętować 
będzie stulecie swojego 
istnienia. 

P owołano specjalny zespół, które-
go zadaniem jest wypracowanie 

harmonogramu wydarzeń kultural-
nych, edukacyjnych oraz społecznych. 
Propozycje wydarzeń padały również 
podczas sesji Rady Miasta na początku 
lipca. 

Do partnerstwa w obchodach za-
proszono już m.in. Warszawską Kolej 
Dojazdową, Starostwo Powiatu Gro-
dziskiego, Mazowieckiego Wojewódz-
kiego Konserwatora Zabytków, Urząd 

Marszałkowski i Mazowiecki Urząd 
Wojewódzki. Rozpoczęto starania o po-
zyskanie sponsorów przyszłorocznych 
wydarzeń. Do udziału w obchodach za-
proszone zostanie partnerskie miasto 
Podkowy Leśnej – włoskie Piedimonte 
San Germano. 

\\\   Propozycje radnych
Radni zaproponowali m.in.: piknik 

literacki z Podkową w tle, umieszcze-
nie kapsuły czasu ze zdjęciami i listami 
podkowian, gry terenowe dla najmłod-
szych, konkursy ogólnomiejskie, sto 
pytań na stulecie Podkowy, album 
poświęcony obchodom stulecia, film 
dokumentalny promujący Podkowę, 
pierwsze obchody Dnia Muzyki (21.06). 

\\\   Pomysły mieszkańców
Zaproszeni do debaty mieszkańcy 

Podkowy Leśnej również przedstawili 
swoje propozycje. Był to m.in.: polonez 

ul. Lipową lub ul. Brwinowską, prze-
jazd dorożkami, posadzenie stu drzew 
na stulecie, zorganizowanie małej 
olimpiady wzorem tej zorganizowanej 
w czasie wojny (między Stawiskiem 
a Zarybiem), bieg na stulecie, wydanie 
Podkowiańskiego Słownika Biograficz-
nego. 

Już teraz mieszkańcy Podkowy 
Leśnej, którzy chcieliby zgłaszać swoje 
propozycje obchodów jubileuszu, pro-
szeni są o przesyłanie wiadomości za 
pośrednictwem poczty elektronicznej 
na adres stulecie@podkowalesna.pl 

Tekst i zdjęcie 
Sławomir Sadowski

Przygotowania 
do obchodów stulecia 

Akwarela Marka Ziarkowskiego  
Pałacyk Kasyno – Siedziba Centrum 
Kultury i Inicjatyw Obywatelskich  
w Podkowie Leśnej
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Wyciąg z ogłoszenia Burmistrza Miasta Piastowa 
o pierwszym przetargu.

Przetarg dotyczy zabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej dz. ew. nr 516/6, 
o powierzchni 0,0961 ha, opisanej w księdze wieczystej KW Nr WA1P/00029463/9 wraz  
z udziałem 2/64 części w dz. ew. nr 516/23, o powierzchni 0,1354 ha, opisanej w księdze wieczystej 
KW Nr WA1P/00029492/1, położonych w obrębie Strzeniówka w gminie Nadarzyn.
Działka ew. nr 516/6 oraz udział 2/64 części w działce 516/23 zostały przeznaczona do zbycia 
Zarządzeniem Nr 182/2024 Burmistrza Miasta Piastowa z dnia 28 czerwca 2024 r.
Cena wywoławcza netto wynosi: 185 000 zł (słownie złotych: sto osiemdziesiąt pięć tysięcy i 00/100). 
Zbycie nieruchomości zwolnione jest z podatku VAT.
Przetarg odbędzie się w dniu 24 września 2024r., o godzinie 10.00, w siedzibie Urzędu Miejskiego 
w Piastowie, przy ul. 11 Listopada 8, klatka A, pok. nr 6. 
Wysokość wadium: 15 000 zł (słownie złotych: piętnaście tysięcy i 00/100).

Ogłoszenie o przetargu wywieszone jest w siedzibie Urzędu Miejskiego w Piastowie, przy  
ul. 11 Listopada 8, klatka A, przy pokoju nr 6 oraz opublikowane na stronie internetowej Urzędu 
Miejskiego w Piastowie www.piastow.pl i w BIP-ie. Szczegółowe informacje dotyczące przetargu 
można uzyskać w Zespole ds. Geodezji i Gospodarki Gruntami Urzędu Miejskiego w Piastowie   
ul. 11-go Listopada 8, klatka A, pok. 6, tel. 22 770–52–53.

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 311) zawiadamiam, że dnia 
09.08.2024 r. została wydana decyzja nr 11/2024 o zezwoleniu  na realizację inwestycji drogowej 
dotyczącej rozbudowy drogi publicznej powiatowej nr 3120W  ul. Droga Hrabska na odcinku 
od ul. Za Olszyną do ul. Jaworowskiej w miejscowościach: Łady, Dawidy Bankowe oraz Falenty 
Nowe, gmina Raszyn, powiat pruszkowski, województwo mazowieckie na działkach nr ew.: 
71/1, 172/4, 51/1, 171, 170, 48/1 (48/8, 48/9), 26, 48/5, 48/3, 27, 25/23, 25/24, 25/22 (25/35, 25/36), 
25/20 (25/33, 25/34), 25/18 (25/31, 25/32), 25/17 (25/29, 25/30), 25/5 (25/27, 25/28), 25/3 (25/25, 
25/26), 23 (23/3, 23/4), 24 (24/3, 24/4) - obręb 9 we wsi Łady, 
na działkach nr ew.: 197/1 (197/5, 197/6, 197/7), 158/35 (158/40, 158/41), 158/19, 185/2 (185/5, 185/6), 
158/29, 158/34 (158/38, 158/39), 61/4 (61/81, 61/82, 61/83), 60 (60/3, 60/4), 59 (59/3, 59/4), 58/2 (58/7, 
58/8), 58/1 (58/5, 58/6), 184/3 (184/7, 184/8), 33/5 (33/32, 33/33), 158/4 (158/36, 158/37), 33/7 - obręb 
5 we wsi Falenty Nowe 
oraz na działkach nr ew.: 39, 23/5 (23/35, 23/36), 23/4 (23/33, 23/34), 23/7 (23/31, 23/32), 23/20 (23/29, 
23/30), 23/19 (23/27, 23/28), 23/18 (23/25, 23/26), 23/17 (23/23, 23/24), 23/21, 23/22, 22/3, 3/3, 3/4 
(3/7, 3/8) - obręb 2 we wsi Dawidy Bankowe.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed podziałem, 
w nawiasie numery działek po podziale, numery działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy 
przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
Łady (obręb 9): działki nr ew.: 71/1, 172/4, 51/1, 48/8 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 
48/1), 26, 25/24, 25/35 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 25/22), 25/33 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 25/20), 25/31 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 25/18), 25/29 
(działka powstanie  z podziału działki nr ew. 25/17), 25/27 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 
25/5), 25/25 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 25/3), 23/3 (działka powstanie z podziału 
działki  nr ew. 23), 24/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 24). 
Falenty Nowe (obręb 5): działki nr ew.: 197/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 197/1), 158/40 
(działka powstanie  z podziału działki nr ew. 158/35), 158/19, 185/5 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 185/2), 158/38 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 158/34), 61/81 (działka powstanie 
z podziału działki nr ew. 61/4), 61/82 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 61/4), 60/3 (działka 
powstanie  z podziału działki nr ew. 60), 59/3 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 59), 58/7 
(działka powstanie z podziału działki nr ew. 58/2), 58/5 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 
58/1),  184/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 184/3), 33/32 (działka powstanie z podziału 
działki nr ew. 33/5), 158/36 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 158/4).
Dawidy Bankowe (obręb 2): działki nr ew.: 23/35 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 23/5), 
23/33 (działka powstanie  z podziału działki nr ew. 23/4), 23/31 (działka powstanie z podziału działki 
nr ew. 23/7), 23/29 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 23/20), 23/27 (działka powstanie  
z podziału działki  nr ew. 23/19), 23/25 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 23/18), 23/23 (działka 
powstanie  z podziału działki nr ew. 23/17), 23/21, 3/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 3/4). 
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone:
Łady (obręb 9):  działki nr ew.: 171, 48/5, 48/3, 27, 25/23. 
Falenty Nowe (obręb 5): działki nr ew.: 197/7 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 197/1), 
158/41 (działka powstanie  z podziału działki nr ew. 158/35), 158/29, 158/39 (działka powstanie  
z podziału działki  nr ew. 158/34), 61/83 (działka powstanie z podziału działki nr ew. 61/4), 158/37 
(działka powstanie  z podziału działki nr ew. 158/4), 33/7. 
Dawidy Bankowe (obręb 2): działki nr ew.: 23/22, 22/3, 3/3. 
Nieruchomości położone na terenie wód płynących, wymagające zajęcia na czas realizacji 
inwestycji na podstawie art. 20a ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach 
przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2024 r. poz. 311):
Łady (obręb 9): działka nr ew.: 170.
Dawidy Bankowe (obręb 2): działka nr ew.: 39.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00 wewn. 432) poinformować 
osobę prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym)  o planowanym terminie 
wizyty w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami  w wybranym terminie.  

 DAM PRACĘ     

Pracowników do serwisu urządzeń 
wentylacyjnych, również  

bez doświadczenia, konieczne  
prawo jazdy kat. B tel. 601 923 395 

  NZOZ w Piasecznie zatrudni  
lekarzy w POZ. Zapraszamy  
do współpracy Lekarzy Rodzinnych,  
Internistów, Lekarzy bez specjalizacji. 
Kontakt tel. 501870162 

  Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

  Przyjmę ślusarza spawacza  
do warsztatu samochodów  
ciężarowych, okolice Tarczyna,  
tel. 604 626 444

  Pomocnika lakiernika do warsztatu 
samochodów ciężarowych, Tarczyn,  
tel. 604 626 444       

KUPIĘ 

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, tel. 504 017 418    

SPRZEDAM 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223   

Obwoźny skup złomu i sprzątanie  
posesji tel. 501 314 711 

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
sprzętu. Zadzwoń 501 700 315

ELEWACJE DOCIEPLENIA BUDYNKÓW 
DOŚWIADCZONE EKIPY 602-482-572 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352  

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 POMPY CIEPŁA, KLIMATYZACJA  
tel. 604895675. 

 Wywóz gałęzi 519-874-891 

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 Elektryk, tel-666 890 886 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808 

Spawanie, tel. 608 030 808 

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480  

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Dachy naprawy, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Naprawa dachów, papa  
termozgrzewalna, kominki, rynny,  
obróbki blacharskie, tel. 515 506 639     

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą  
nieruchomość; udziały, spadki, wady 
prawne, zadłużenia. Tel. 786-805-828 

 Kupię działkę bezpośrednio Powiat  
Piaseczyński 668 664 199  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Prażmów, 1000m2 studium  
budowlane 668 664 199

 Piaseczno 75 m2, 3 pokoje + 2 tarasy, 
tel. 602 119 041 

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361      

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

 Tanie kwatery pracownicze pokoje 1  
i 2 osobowe Piaseczno tel. 502 222 001 

RÓŻNE 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

MATRYMONIALNE 

 Sympatyczna wdowa 68lat, 162cm, 
zgrabna, kobiecej budowy, solidna  
pozna Pana od 68 do 71 lat (+/-).  
Tel. 534851469

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Pierwsza edycja nowego 
wydarzenia kulturalnego  
i historycznego,  
czyli Grodzisker odbędzie się 
w dniach 16, 17 i 24 sierpnia 
w Poczekalni PKP  
oraz w Parku Skarbków  
w Grodzisku Mazowieckim. 

G rodzisker to czas spotkań, wystaw, 
koncertów, wieczorów autorskich 

poświęconych społecznej historii Gro-
dziska i Pruszkowa. – Grodzisker to mi-
nifestiwal, w którym będziemy chcieli 
poruszać kwestie historii społecznej 
regionu. Zrobiliśmy to już w 2022 roku 
z okazji 500-lecia miasta podczas wy-
darzenia, które nazwaliśmy „Grodzisk: 
Dziedzictwo” – mówi Piotr Strzemiecz-
ny, prezes Stowarzyszenia Nowa Kultu-
ra i Edukacja, organizatora festiwalu. 
– Wówczas w Bibliotece Publicznej w 
Grodzisku Mazowieckim odbyły się 
spotkania związane z historią Podko-
wy Leśnej, Brwinowa i Grodziska. Po-
prowadziliśmy wtedy również spacer 
szlakiem detalu architektonicznego 
Grodziska, który wzbogaciliśmy spe-
cjalną broszurą na ten temat – dodaje. 

\\\   Z Warszawy  
do Grodziska  

Głównym tematem pierwszej edy-
cji Grodziskera będzie historia życia 
Marka Edelmana, jednego z przywód-
ców powstania w warszawskim getcie, 
a po wojnie działacza społecznego, po-
lityka, a także lekarza kardiologa. 

– W tym roku mija 80 lat od wy-
buchu i upadku Powstania Warszaw-

skiego, a więc także pojawienia się  
w Grodzisku Mazowieckim członków 
i członkiń Żydowskiej Organizacji Bo-
jowej, czyli przede wszystkim Marka 
Edelmana – wyjaśnia Piotr Strzemiecz-
ny. – Dlatego w tym roku skupiliśmy się 
na wspomnieniach o tym niezwykłym 
człowieku oraz pozostałych osobach, 

które wraz z nim po ewakuacji z War-
szawy mieszkały przez kilka miesięcy 
w Grodzisku w domu przy ul. 3 Maja 50. 

Podczas festiwalu z czytelnikami 
spotka się także Agata Tuszyńska, lau-
reatka Nagrody Polskiego PEN-Clubu, 
autorka wielu poczytnych książek-bio-
grafii. Pisarka podczas spotkania opo-
wie m.in. o tym, jak sama dowiedziała 
się o swoich rodzinnych korzeniach 
i jaką rolę w tym grała czarna toreb-
ka, będąca także tytułem jednej z jej  
książek. 

Dla miłośników literatury ciekawe 
na pewno będzie także spotkanie z Pau-
lą Sawicką, autorką książki-wywiadu „I 
była miłość w getcie”. Bohaterem książ-
ki jest właśnie Marek Edelman, który 
na kartach książki mówi m.in. o tym, 
że miłość, to najpiękniejsze z ludzkich 
uczuć, było nie tylko możliwe, ale też 
bardzo ważne w tak strasznym miejscu, 
jakim było getto.  

Dodajmy, że podczas festiwalu 
nie zabraknie gościom także doznań 
muzycznych. Natan Kryszk przedsta-
wi tam swoją interpretację artystycz-
ną historii społeczności żydowskiej z 
Grodziska. A poznański Chór Pogłosy 
wykona dedykowaną i inspirowaną tą 
tematyką własną kompozycję.  

\\\   Pruszkowscy Żydzi 
Tematem spotkań i wydarzeń kul-

turalnych Grodziskera będzie także 
żydowskie dziedzictwo Pruszkowa. 
Podczas festiwalu będzie można po-
znać historię społeczności żydowskiej 
w tym mieście, dowiedzieć się, czym 
trudnili się pruszkowscy Żydzi, a tak-

że co po nich zostało oraz kto i jak dba  
o pamięć o nich.

\\\   Program festiwalu
16 sierpnia Poczekalnia PKP 
17.30–18.30 Historia Żydowskiego 
Pruszkowa – spotkanie i dyskusja – Ma-
rian Skwara, Maciej Boenisch, Grzegorz 
Zegadło 
18.30–19.00 Działanie artystyczne / 
Interwencja dźwiękowa – Natan Kryszk 
19.00–20.00 Spotkanie z Agatą Tuszyń-
ską
17 sierpnia Poczekalnia PKP
14.00 Otwarcie wystawy „Edelman  
w Grodzisku” 
14.30–15.30 Edelman. Życie. Do koń-
ca – spotkanie z Witoldem Beresiem  
i Krzysztofem Burnetko 
15.30–17.30 Alef-Bet – warsztaty sito-
druku z Pracownią Blot (Łódź) 
17.30–18.30 I była miłość w getcie  
– spotkanie z Paulą Sawicką 
18.30 Koncert HrayBery 
24 sierpnia Park Skarbków
21.00 Koncert poznańskiego chóru 
Pogłosy.

Serdecznie zapraszamy na festiwal, 
bo program zapowiada się wyjątkowo 
atrakcyjnie.                         

Beata Pawłowicz

Nowy festiwal Grodzisker

Agata Tuszyńska, pisarka będzie  
mówić m.in. o książce „Czarna  
torebka”, która jest historią jej babki 
Deli
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Kończy się już pierwsza  
część prac przy rozbudowie 
szkoły podstawowej  
w Izdebnie Kościelnym. 
Prace przy budowie łącznika 
między budynkiem a salą 
gimnastyczną skończą się  
w marcu przyszłego roku.  
To jednak nie przeszkodzi  
w regulaminowym 
rozpoczęciu roku szkolnego  
1 września. 

W szkole w Izdebnie Kościelnym 
prowadzone są dwa rodzaje 

robót. Pierwszy to przebudowa ist-

niejącej części szkoły, która ma być 
zakończona do końca sierpnia. Jej 
celem jest przede wszystkim rozdzie-
lenie części szkolnej i przedszkolnej. 
Podczas tego etapu inwestycji szko-
ła i przedszkole uzyskają osobne  
wejścia. 

Drugi rodzaj robót związany jest 
z budową łącznika między salą gim-
nastyczną – zbudowaną kilka lat temu 
– a starym budynkiem szkoły. Jest to 
poważniejsza część inwestycji, ponie-
waż łącznik to nie tylko korytarz, ale 
także dodatkowy budynek, w którym 
znajdą się dwie sale lekcyjne, biblioteka 
i szatnia. 

– To niewielka szkoła, ale z pięk-
nymi tradycjami – mówi burmistrz 
Tomasz Krupski. – Ponieważ chcemy 
poprawiać warunki nauki uczniów i 
pracy nauczycieli we wszystkich na-
szych placówkach, już kilka lat temu 
wybudowaliśmy przy szkole w Izdeb-
nie salę gimnastyczną. Cieszy więc nas, 
że   mogliśmy przystąpić do drugiej czę-
ści planu, czyli budowy łącznika między 
szkołą i salą gimnastyczną – dodaje. 

Zdaniem burmistrza Tomasza 
Krupskiego to ważna inwestycja także 
dlatego, że szkoła podstawowa w Iz-
debnie Kościelnym ma duży potencjał 
i na pewno, kiedy warunki na to pozwo-
lą, zwiększy się także ilość dzieci, które 
będą z niej mogły korzystać. 

Dyrektorka szkoły Małgorzata Pie-
traszek czekała od lat na tę inwestycję. 
Jak pisaliśmy na stronach Przeglądu, w 
szkole z powodu braku odpowiedniej 
ilości pomieszczeń lekcje odbywały 
się na dwie zmiany, psycholog szkol-
ny czasem przyjmował na korytarzu, 
a gabinet dyrekcji był jednocześnie se-
kretariatem. Na szczęście te siermiężne 
czasy już minęły. 

Tekst i zdjęcie
Beata Pawłowicz

Trwa rozbudowa szkoły 

Remont i modernizacja starego budynku mają zakończyć się jeszcze  
przed początkiem roku szkolnego 

\\\ PODKOWA LEŚNA 

Pani Iwona mieszka przy 
Warszawskiej od 45 lat,  
jej mąż znacznie dłużej.  
A dopiero teraz, jak mówi, 
mają prawdziwą ulicę  
i chodnik. 

U lica Warszawska biegnie od głów-
nej ulicy Brwinowskiej w dwie 

strony. Na tej jej części, która prowadzi 
na zachód, czyli od Brwinowskiej do 
Słowiczej została zakończona moder-
nizacja.

\\\   Francuski drenaż  
pod zielenią

Miasto wybudowało tu nową asfal-
tową nawierzchnię, a także system od-
wodnienia w postaci drenażu francu-
skiego oraz skrzynek rozsączających. 
Te elementy odwodnienia znajdują się 
pod jezdnią i pod trawnikami. Z tego 
też powodu kierowcy są proszeni, aby 
nie wjeżdżać kołami na powierzchnie 
zielone, gdyż mogą uszkodzić odwod-
nienie.  

Dla pani Iwony odwodnienie jest 
bardzo ważne. Dom, w którym mieszka 
z bliskimi, znajduje się poniżej drogi. 
Podczas modernizacji wykonawca 
ustalił wiec z jej mężem, jak wykonać 
odpływ wody, aby podczas deszczu 
nie dochodziło do zalewania posesji. I 

tak na końcu podjazdu znajduje się ry-
nienka, z której woda opadowa płynąć 
będzie do kanalizacji. 

\\\   Kocie oczko i turyści
W ramach poprawy bezpieczeń-

stwa mieszkańców, a zwłaszcza prze-
chodniów, wykonano przy Warszaw-
skiej także chodnik oraz przejście dla 
pieszych. Na tym odcinku Warszaw-
skiej, który został zmodernizowany, 
zbudowano również progi zwalniające 
oraz zamontowano odblaski tzw. „kocie 
oczka”. 

Pamiętając o turystycznym walo-
rze miasta, przy ulicy Warszawskiej 
zamontowano także ławkę. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz  

Mieszkańcy Warszawskiej 
z nową drogą

Zwiększyć bezpieczeństwo  
oraz spowolnić ruch samochodowy  
– taki jest cel 

Głównym tematem 
festiwalu będzie  

historia życia  
Marka Edelmana,  

jednego z przywódców 
powstania  

w warszawskim getcie

Szkoła w Izdebnie ma 
duży potencjał,  

a po remoncie będzie  
w stanie przyjąć większą 

liczbę dzieci


